
str. 1 

 

Protokół Nr LIII/2018 

z sesji Rady Gminy w Klimontowie 

odbytej w dniu 22 czerwca 2018 r.  
 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie. 

Sesja trwała od godz. 10.00 do godz. 13.10. 

Obradom sesji przewodniczył pan Czesław Fijałkowski, Przewodniczący Rady 
Gminy. 

W sesji uczestniczyli radni, pan Marek Goździewski – Wójt Gminy Klimontów, pan 
Edward Przytuła- Zastępca Wójta Gminy, pan Leszek Galata – radny Rady Powiatu 
w Sandomierzu, kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, sołtysi, publiczność 
- jak listy obecności stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. 

Na sesji podjęto uchwały od Nr LIII/378/18 do Nr LIII/394/18. Uchwały podjęto 
w głosowaniu jawnym w trybie art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2018 r., poz. 994 z późn. zm.), za wyjątkiem 
uchwały Nr LIII/383/18 w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy 
Klimontów z tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 rok, którą podjęto w trybie 
art. 28a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – Pani Mieczysława Krasowska. 

Protokołowała Irena Lipiec, inspektor. 

 

Do punktów 1 i 2 porządku obrad sesji 

Pan radny Fijałkowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady LIII sesji Rady 
Gminy w Klimontowie. Serdecznie powitał przybyłych na dzisiejszą sesję panie i 
panów radnych, pana Wójta, sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy oraz pozostałych, którzy przybyli na dzisiejszą sesję. Na podstawie listy 
obecności stwierdził wystarczające quorum do podejmowania uchwał. Obecnych 
jest 14 radnych. Odczytał proponowany porządek obrad.  

Po jego odczytaniu pan Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi względnie 

inne propozycje do proponowanego porządku obrad.  

Wniosek o ujęcie w porządku obrad zgłosił pan Wójt Goździewski. 

Pan Wójt Goździewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 5 projektów 

uchwał, które były przedmiotem posiedzeń przed sesyjnych stałych Komisji Rady. 

1. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 



str. 2 

 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli i określenia sezonu kąpielowego dla 

miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli.  

Kompetencje w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli wynikają z treści przepisu zawartego w art. 39 ust. 

1 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne (Dz. U. z 2017 r., poz. 1566 ze zm.). 

2. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu 

Sandomierskiego. 

Dotyczy udzielenia pomocy finansowej w kwocie 100 000 zł na dofinansowanie 

realizacji zadania pn. "Przebudowa drogi powiatowej nr 0796 T Goźlice - 

Dziewków - Przybysławice". Planowana jest budowa barierek, chodników przy 

tej drodze. Koszt zadania ok. 200 000 zł. Finansowanie 50 % gmina i 50 % kosztów 

powiat.  

3.Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zasad ustalania i przekazywania z 

budżetu Gminy Klimontów dla samorządowego zakładu budżetowego środków 

finansowych wynikających z rozliczenia podatku od towarów i usług. 

Podjęcie uchwały ma charakter techniczny. Uchwała ma na celu uregulowanie 

rozliczeń watowskich między gminą a jednostką.  

4.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy. 

W dniu 19 maja 2018 r. weszło w życie rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych. W związku z tym proszę o 

ustalenie mi wynagrodzenia zgodnie z tym rozporządzeniem.  

5.Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu w 

Sandomierzu zmieniającego uchwałę w sprawie podziału Powiatu 

Sandomierskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym w wyborach do Rady 

Powiatu w Sandomierzu. 

Uchwała jest opinią. Zgodnie z art. 454 §  6 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. 

Kodeks wyborczy (tj. Dz. U. z 2018 r., poz. 754 ze zm.) łączenie dwóch lub więcej 

gmin w celu utworzenia okręgu wyborczego wymaga zasięgnięcia opinii rad tych 

gmin. 

Innych wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się do Rady Gminy z zapytaniem czy wniosek 

o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektów uchwał poddać pod 

głosowanie razem czy też osobo każdy projekt uchwały.  
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Jednogłośnie Rada uznała, że należy projekty uchwał poddać pod głosowanie 

razem. 

Pan Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek pana Wójta 

Goździewskiego o wprowadzenie do porządku obrad 5 projektów uchwał.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. W chwili głosowania 

na sesji obecnych było 13 radnych. 

Wniosek przeszedł. Projekty uchwał wprowadzono do porządku obrad sesji po  

pkt. 13 i następne. 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Rady, żeby pkt. 13 porządku 

obrad sesji pt. ”Reasumpcja uchwały Nr LII/369/18 Rady Gminy w Klimontowie z 

dnia 17 maja 2018 r. w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków” przesunąć na początek sesji jako 

pkt. 4. Chodzi o to, że po podjęciu uchwały musimy ją dowieźć dzisiaj do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Sandomierzu.  

Poddał wniosek pod głosowanie.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. W chwili głosowania 

na sesji obecnych było 13 radnych. 

Wniosek przeszedł. 

Porządek obrad sesji po zmianach 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej ważności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
4. Reasumpcja uchwały Nr LII/369/18 Rady Gminy w Klimontowie z dnia 17 

maja 2018 r. w sprawie dopłat do taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.  

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesyjnym. 
6. Interpelacje i wnioski radnych. 
7. Sytuacja oświaty w gminie. 
8. Ocena sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 r.  

a. Przedstawienie sprawozdania przez Wójta Gminy, 
b. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu, 
c. Przyjęcie sprawozdania z wykonania planu finansowego 

samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej, 

d. Przyjęcie sprawozdań instytucji kultury – Gminnego Ośrodka 
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Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej, 
e. Opinie stałych Komisji Rady o sprawozdaniu,  
f. Opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu,  
g. Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,  
h. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 
i. Dyskusja, 
j. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
za 2017 r.,  

k. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
9. Zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
10. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Klimontów na lata 

2018 – 2032. 
11. Udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków położonych na 
obszarze gminy Klimontów 

a. Dla Parafii Rzymsko – Katolickiej w Klimontowie, 
b. Dla Parafii Rzymsko – Katolickiej w Goźlicach. 

12. Ustalenie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych na terenie Gminy Klimontów.  

13. Ustalenie zasad usytuowania na terenie gminy Klimontów miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 
okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli i określenia sezonu 
kąpielowego dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 
Powiatu Sandomierskiego.  

16.  Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zasad ustalania i 
przekazywania z budżetu Gminy Klimontów dla samorządowego zakładu 
budżetowego środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku 
od towarów i usług.  

17. Ustalenie wynagrodzenia dla Wójta Gminy Klimontów.  
18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Sandomierzu 

zmieniającego uchwałę w sprawie podziału Powiatu Sandomierskiego na 
okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów  

19. Wnioski, zapytania, informacje. 
20. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 
21. Zakończenie sesji. 
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Do punktu 3 porządku obrad sesji 

Pan Fijałkowski, Przewodniczący Rady zapytał czy radni wnoszą uwagi do 

protokołu spisanego z obrad LI sesji Rady Gminy w Klimontowie z dnia 29 marca 

2018 r. i protokołu spisanego z obrad LII sesji Rady Gminy w Klimontowie z dnia 

17 maja 2018 r.   

Uwag nie zgłoszono.  

Pan Przewodniczący Rady poddał protokoły pod głosowanie. Za: 13 , głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się nie było. W chwili głosowania na sali obecnych 

było 13 radnych. Protokoły zostały przyjęte.  

 

Do punktu 4 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał pod głosowanie. Uwag 

do treści projektu uchwały nie wniesiono.  

Za: 13, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/378/18 w sprawie uchylenia uchwały Nr LII/369/18 Rady 

Gminy w Klimontowie z dnia 17 maja 2018 r. w sprawie dopłat do taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków została 

podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

 

Do punktu 5 porządku obrad sesji 

Pan Wójt Goździewski złożył sprawozdanie z działalności w okresie między 

sesyjnym. Przedstawił najważniejsze działania. 

 1 czerwca złożyliśmy w niosek o płatność dotyczący zakończenia realizacji 

budowy sieci wodociągowej w miejscowości Nawodzice – Rybnica – Nowa 

Wieś. Projekt zrealizowany w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich „Gospodarka wodno – ściekowa”. W ramach zrealizowanej 

operacji wykonano 12 km sieci wodociągowej, przepompownie, 2 

zbiorniki na wodę. Koszt całkowity budowy to 3 631 070,00 zł, 

wnioskowana kwota pomocy, jaką otrzymaliśmy to 1 878 414 zł.  

 Od września 2017 r. trwają roboty budowlane dotyczące budowy sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej z przyłączami w miejscowości Klimontów ul. 

Sandomierska –Aadamczowice i ul. Partyzantów. Termin zakończenia 

robót to koniec czerwca 2018 r. Kwota wydatków poniesiona obecnie na 
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przedmiotową inwestycję to 1 559 467,70 zł, w tym wkład własny gminy 

20 % plus koszty niekwalifikowane 615 251,98 zł. Wartość wniosku 

ogółem 1 802 971,29 zł, wydatki kwalifikowane 1 376 610,32 zł, 

wnioskowane dofinansowanie : 1 101 288,26 zł. Projekt realizowany w 

ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego.  

 Od kwietnia 2018 r. trwają roboty budowalne polegające na realizacji 

operacji pn. „Przebudowa targowiska w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich” pod nazwą „Mój Rynek”. Rozliczenie tej inwestycji 

przewidziane jest na miesiąc grudzień 2018 r. Całkowita wartość projektu 

to 2 185 796,52 zł, kwota dofinansowania, 995 420,00 zł. Na obecną 

chwilę koszty, które rozliczyliśmy w ramach robót cząstkowych to kwota 

547 350,00 zł.  

 W Klimontowie za Publiczną Szkołą Podstawową przy ul. Szkolnej trwają 

prace budowalne polegające na budowie boiska wielofunkcyjnego, 

skoczni skoku w dal i placu zabaw. Jest to trzeci etap realizowanego 

projektu. Projekt zaczął się w 2016 r. W pierwszym etapie wykonano plac 

zabaw w Ossolinie, plac zabaw w Byszowie. W drugim etapie wykonano 

budowę boiska do piłki nożnej przy Szkole Podstawowej w Goźlicach, 

budowę siłowni zewnętrznej w m. Krobielice, budowę placu zabaw w m. 

Olbierzowice. Projekt dofinansowany jest ze środków Funduszu Rozwoju 

Kultury Fizycznej w ramach Programu Rozwoju Regionalnej Infrastruktury 

Sportowej. Kwota całkowita wykonania trzeciego etapu to 311 062,63 zł, 

kwota dofinansowania 148 600 zł.  

 W czerwcu rozpoczęto roboty budowlane związane z budową świetlicy 

wiejskiej w m. Zakrzów w ramach operacji pn. „Rozwijanie i podnoszenie 

jakości życia społeczności lokalnej poprzez budowę świetlicy wiejskiej”. 

Zalano już fundamenty. Projekt dofinansowany jest z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020. Zakończenie inwestycji 

zaplanowane jest na koniec maja 2019 r. Projekt dwuetapowy,. W tym 

roku stan surowy, w przyszłym wykończenie. Zadanie realizowane przez 

OSP Zakrzów. Całkowity koszt wykonania operacji 684 645,07 zł, kwota 

dofinansowania z Lokalnej Grupy Działania 300 000 zł.  

 14 czerwca ogłoszono po raz drugi przetarg na wykonanie robót 

budowlanych na realizację projektu pn. „Głęboka modernizacja 

energetyczna budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy 

Klimontów”. Projekt zakłada termomodernizację 5 budynków 

użyteczności publicznej na terenie gminy Klimontów: budynek OSP 

Klimontów, budynek OSP w Klimontowie, budynek Urzędu Gminy w 
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Klimontowie przy ul. Krakowskiej, budynek Szkoły Podstawowej w 

Konarach i Ossolinie. Pierwszy przetarg musieliśmy unieważnić, bo ceny 

przetargowe były bardzo wysokie. Kolejny raz ogłosiliśmy przetarg. Jest to 

projekt z Regionalnego Programu Operacyjnego. Całkowita wartość 

projektu to 1 342 618,04 zł, wnioskowane dofinansowanie 1 007 365,12 

zł, wkład własny 335 252,92 zł. Projekt termoizolacje budynków z 

zewnątrz, wymianę okien, termoizolacja stropów, urządzenia 

fotowoltaiczne, wymiana lamp na energooszczędne i w niektórych 

budynkach remont ogrzewania na nowoczesne.  

 Jesteśmy również na etapie realizacji projektów ze środków własnych. 

Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Borek Klimontowski. 

Wykonany jest już stan surowy, dach zrobiony. Koszt realizacji zadania 

555 773,52 zł. Termin realizacji 31.07.2019 r.  

 Rozpoczęto również budowę świetlicy wiejskiej w Pęchowie. Projekt 

dwuetapowy. Kwota 411 822,49 zł. Termin zakończenia drugiego etapu 

31.07.2019 r. Zwlekaliśmy, aż ukażą się środki z jakiegoś programu. Nie 

ukazały się więc czas już to zacząć.  

 Opracowujemy dokumentację projektową budowy sieci wodociągowych z 

przyłączami. Zadanie 1: Borek Klimontowski, Byszówka, Kępie – kwota 

38 154,60 zł. Zadanie 2: Kroblice, Pęchowiec, Adamczowice (Gule) – kwota 

48 732,60 zł. Zadanie 3: Śniekozy, Wilkowice, Ossolin – kwota 60 860,40 

zł.  

 Opracowujemy projekty uzupełnienia oświetlenia drogowego w 

miejscowościach: Borek Klimontowski, Klimontów, Konary, Konary – 

kolonia, Kroblice, Nowa Wieś, Ossolin – kwota umowy 10 578 zł, termin 

realizacji 30.06.2018 r. Będziemy ogłaszać postępowanie ofertowe – 

zaproszenie do składania ofert na uzupełnienie oświetlenia drogowego 

czyli faktyczne zawieszanie opraw oświetleniowych na terenie gminy w 

miejscowościach: Góry Pęchowskie, Pęchów, Goźlice, Nawodzice, 

Olbierzowice, Płaczkowice, Pokrzywianka, Śniekozy, Ułanowice. Termin 

realizacji zawieszenia tych lamp to 28.09.2018 r. Będzie to ok. 24 opraw.  

 Prace na ujęciach wodnych. Ujęcie wodne w Rybnicy – zostało zakończone 

to ujęcie, trzeba będzie tam jeszcze podsyp zrobić i porównać teren przy 

ujęciu. Oddano je do użytku. Ujęcie wody w Grabinie – na obecną chwilę 

jest tam realizowany przyłącz. Czekamy na licznik. Ujęcie w Węgrcach 

Szlacheckich - oddane do użytku, czekamy tylko na licznik. W Zakrzowie 

również. Jeśli chodzi o miejscowość Konary – Kolonia, gdzie planowana 

była też budowa nowego ujęcia. Jest to miejscowość bardzo rozległa i to 

ujęcie, które obecnie jest nie zawsze spełnia te oczekiwania jak jest susza, 
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jak mało wody jest. Planujemy budowę nowego ujęcia – zaczęliśmy już to 

realizować. Mapy zostały zakupione i zostało zlecone wykonanie projektu 

na to ujęcie. Jeśli chodzi o Pokrzywiankę - również jest w trakcie realizacji. 

Jesteśmy w trakcie uzgodnień z Wodami Polskimi. Są skargi, więc 

dokumentacja musi być kompletna, muszą być wszystkie uzgodnienia.  

 Złożyliśmy wniosek bodajże początkiem roku pn. „Budowa małej 

infrastruktury sportowo – rekreacyjnej o charakterze wielopokoleniowym 

– Otwarte Strefy Aktywności (OSA)”. Jest to program ministerialny. Ten 

projekt przeszedł pozytywną ocenę techniczną i ekonomiczną. Jesteśmy 

na liście rankingowej. Będziemy wykonywać 4 Osy: w Klimontowie obok 

ośorodka zdrowia, w Borku Klimontowskim, w Ossolinie i w Zakrzowie. 

Wartość kosztorysowa 367 832,21 zł. Dofinansowanie 183 800,00 zł. 

Będziemy na tę inwestycję ogłaszać przetarg. Będziemy przygotowywać 

kolejne Osy, bo będzie kontynuacja programu jak zapowiada rząd.  

 5 kwietnia 2018 r. złożyliśmy wniosek w ramach poprawy efektywności 

energetycznej pn. „Głęboka modernizacja energetyczna budynków 

użyteczności publicznej na terenie Gminy Klimontów”. Przeszliśmy 

wstępną ocenę formalną. Przedmiotem wniosku jest termomodernizacja 

trzynastu obiektów użyteczności publicznej na terenie gminy: budynek 

komunalny oczyszczalni ścieków, budynki OSP Beradz, Byszów, Goźlice, 

Konary, Krobielice, Nasławice, Ossolin, Pokrzywianka, budynek Szkoły 

Podstawowej w Goźlicach, budynek Szkoły Podstawowej w Klimontowie 

ul. Szkolna 1, budynek Szkoły Podstawowej w Klimontowie ul. Zysmana, 

budynek Szkoły Podstawowej Nawodzice. Całkowity koszt projektu 

to9 090 863,48 zł, wnioskowane dofinansowanie 7 465 383,19 zł, wkład 

własny 1 625 480,29 zł.  

 24 kwietnia 2018 r. gmina Klimontów jako organ prowadzący Publiczną 

Szkołę Podstawową im. J. Ossolińskiego w Klimontowie, złożyła do 

Kuratorium Oświaty w Kielcach wniosek o udzielenie wsparcia 

finansowego w roku 2018 na zakup pomocy dydaktycznych. Wniosek 

składany w ramach realizacji rządowego programu rozwijania szkolnej 

infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie 

technologii informacyjno – komunikacyjnych „Aktywna tablica”. 

Wnioskowana kwota pomocy – 14 000 zł Wkład własny 3 500 zł, koszt 

całkowity to 17 500 zł. Umowa w sprawie udzielenia w 2018 r. wsparcia 

finansowego z dotacji celowej budżetu państwa została już podpisana.  

 30 kwietnia 2018 r. gmina w ramach „Odnowy Wsi Świętokrzyskiej na 

2018 rok”, finansowanego ze środków samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego złożyła 6 wniosków z Kół Gospodyń Wiejskich, ze straży 
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pożarnej. Na dzień dzisiejszy nie mamy żadnej odpowiedzi jeśli chodzi o 

wytypowanie tych projektów do dofinansowania.  

 21 maja 2018 r. złożyliśmy kolejny wniosek o dofinansowanie w ramach 

programu „Razem Bezpieczniej” na 2018 r. pn. „Zwiększenie 

bezpieczeństwa w miejscach publicznych na terenie miejscowości 

Klimontów”. Są to: barierki, kamery i szereg innych elementów, które 

wpływają na bezpieczeństwo w Klimontowie. Całkowity koszt 87 175,06 

zł, wnioskowana kwota dotacji 69 740,00 zł. Brak na dzień dzisiejszy 

rozstrzygnięcia.  

 Po raz szósty złożyliśmy wniosek o dofinansowanie zadania pn. „Realizacja 

programu usuwania materiałów zawierających azbest z terenu gminy 

Klimontów” – edycja 2018. Planujemy transport i utylizację azbestu z 67 

nieruchomości. Całkowity koszt zadania 34 524,92 zł, w tym kwota 

dofinansowania 29 346,18 zł.  

 15 czerwca 2018 r. złożyliśmy wniosek na „Dom Dziennego Pobytu dla 

Seniorów z gminy Klimontów” –zaadaptowanie budynku starej mleczarni. 

Okres realizacji projektu 12.2018 r. – 11.2021. Wniosek o dofinansowanie 

złożono w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego i opiewa na kwotę 1 986 851,21 zł. Wkład własny 

beneficjenta 170 000 zł.  

 29 czerwca 2018 r. złożyliśmy dwa wnioski na operacje typu „Inwestycje w 

obiekty pełniące funkcje kulturalne” w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich. W planach mamy zaadaptowanie góry budynku 

mleczarni na świetlicę oraz remont budynku remizy w Ossolinie z 

możliwością dofinansowania w wysokości 63.63 % kosztów 

kwalifikowanych do wysokości limitu 500 000 zł na miejscowość. 

 Razem z Kółkiem Rolniczym w Nawodzicach złożyliśmy dwa wnioski do 

Lokalnej Grupy Działania Ziemi Sandomierskiej na aktywizację i integrację 

mieszkańców. Tematyka wniosków: „Klimontowska Palma Wielkanocna – 

tradycją kultywowaną w czasie gminnego śniadania wielkanocnego” oraz 

„Obrzędy i Zwyczaje – Klimontowska tradycja kultywowania Świąt Bożego 

Narodzenia”. Razem kwota dofinansowania 13 392,00 zł.  

 Wspominałem kiedyś, że składaliśmy taki wniosek razem z Obrazowem, 

Ożarowem i Łagowem na rozbudowę platformy e-usług w gminie. Mamy 

już podpisaną preumowę z panem Marszałkiem. Wniosek opiewa na 

kwotę 3 724 593,75 zł. Proporcjonalnie jest to podzielone między trzy 

gminy. Przedmiotem projektu jest wdrożenie – rozbudowa otwartej 

platformy e – usług, cyfrowej platformy integrującej referencyjne i 

dziedzinowe zasoby informacyjne. Zostaną zmodernizowane programy 
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dziedzinowe umożliwiające świadczenie e-usług, wdrożone formularze e-

usług. Zakupiony zostanie też sprzęt komputerowy i oprogramowanie. 

 Projekt „Instalacja systemów energii odnawialnej dla gospodarstw 

domowych z terenu Gminy Klimontów”. Przygotowujemy się do 

przetargu. Kwota projektu 6 145 326,00 zł, dofinansowanie 2 997 720 zł. 

W ramach projektu planowane jest wykonanie 243 instalacji zestawów 

kolektorów słonecznych do ogrzewania ciepłej wody użytkowej i 107 

instalacji fotowoltanicznych do produkcji prądu elektrycznego w domach 

mieszkalnych. Na obecną chwilę wysyłane są umowy do akceptacji. 

Wysłano już 170 pism do mieszkańców o akceptację. Proszę Państwa 

sołtysów, Państwa radnych o to, żeby osoby, które będą pytać, żeby 

zgłaszały się do Urzędu Gminy w celu podpisania umowy. Jeśli byście mieli 

jakieś osoby, które chciałyby jeszcze skorzystać z tego programu to proszę, 

żeby składały podania do Urzędu Gminy. Może będzie jeszcze taka 

możliwość, że te osoby dopisze się do listy i je uwzględni do tego projektu.  

 7 czerwca 2018 r. dokonano otwarcia ofert w przetargu na „Przebudowę 

drogi gminnej nr 331006T Ossolin – Węgrce Szlacheckie od km 0+000 do 

km 0+990”. Najkorzystniejsza oferta: Przedsiębiorstwo Robót Drogowych 

Staszów” na kwotę 466 061,76 zł. Dofinansowanie otrzymaliśmy z 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji w  kwocie 334 000 zł. 

 13 czerwca 2018 r. ogłoszono przetarg na „Remont mostu w ciągu drogi 

gminnej Rybnica – Nawodzice  nr ewi. 71, 223, 229 od km 0+199 do km 

0+214”. Wartość zamówienia  214 000 zł. Dofinansowanie z Ministerstwa 

spraw Wewnętrznych i Administracji to 113 000 zł. Otwarcie ofert 28 

czerwca 2018 r.  

 Podpisałem porozumienie ze Starostwem na remont drogi powiatowej w 

Ułanowicach. Z ministerstwa na tę drogę Starostwo otrzymało kwotę 

418 000 zł. Wkład gminy i wkład powiatu – po 52 000 zł.  

 Czekamy na kolejne środki z Ministerstwa. Mamy obiecane, że będziemy 

mieć kolejne promesy na drogi. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy odnośnie przedstawionego przez pana 

Wójta sprawozdania radni mają zapytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Do punktu 6 porządku obrad sesji 

Interpelacje, wnioski i zapytania wnieśli w kolejności jak niżej: 
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Pan radny Rębacz podniósł sprawę bezpieczeństwa na drodze powiatowej relacji 

Klimontów - Nowa Wieś – Bogoria. Powiedział, że wspólnie z panem Wójtem 

zabiegali w powiecie o wykonanie chodnika przy tej drodze, ale bezskutecznie. 

Nagle okazuje się, że starostwo ma pieniądze na wykonanie chodnika przy 

drodze w Goźlicach, gdzie jego zdaniem występuje mniejsze niebezpieczeństwo. 

Zwrócił się z prośbą do pana Wójta o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych 

w Sandomierzu w sprawie wybudowania chodnika przy drodze. Wniósł o ujęcie 

we wniosku o termomodernizację budynków użyteczności publicznej także 

budynku po byłej Szkole Podstawowej w Olbierzowicach, nie tyko budynków, 

które zostały oddane stowarzyszeniom na prowadzenie szkół. Wyraził obawy co 

do realizacji projektu wykonania kolektorów słonecznych w związku ze 

zmniejszonym dofinansowaniem dla mieszkańców z pierwotnie planowanych 80 

% na 60 % kosztów. Poparł pana Wójta w kwestii uzupełnienia listy osób 

chętnych do skorzystania z programu.  

Pan radny Bargiel wyraził zadowolenie, że na osiedlu na ul. Sandomierskiej 

będzie realizowany program Otwartych Stref Aktywności. Zwrócił się z prośbą do 

pana Wójta o wyremontowanie, może z własnych środków, drogi dojazdowej z 

ul. Sandomierskiej do ośrodka zdrowia, apteki i mieszkańców. Zaznaczył, że z 

drogi tej korzystają nie tylko mieszkający tam mieszkańcy, ale mieszkańcy całej 

gminy korzystający z usług ośrodka zdrowia czy apteki. Targowica – mieszkańcy 

pytają się o termin odbioru tej inwestycji. Wniósł o zabezpieczenie parkingów 

przy targowicy. Wskazał na możliwość zorganizowania tych parkingów na placu 

pana Nowaka lub po cegielni po wydzierżawieniu tych gruntów przez gminę. Na 

drugiej części cegielni zaproponował stworzenie w przyszłości strefy sportowo – 

turystycznej. Miesiąc temu odbyło się spotkanie w sprawie praw miejskich i w 

związku z tym zapytał czy poszły już papiery w tej sprawie do warszawy, czy to 

ewentualnie będzie w tym roku czy też na drugi rok. Powiedział, że mieszkańcy 

za jego pośrednictwem zapytują o tereny pod zabudowę domów 

jednorodzinnych. Zapytał jak przedstawia się sprawa planu miejscowego 

zagospodarowania dla Klimontowa. Podniósł czy nie warto taki plan zrobić i 

przeznaczyć część Klimontowa pod budownictwo jednorodzinne. Zaproponował 

przeznaczenie pod budownictwo jednorodzinne teren od restauracji Gościcinie 

w górę pod górę pęchowską po wcześniejszym uzbrojeniu terenu. Teren 

przemysłowy od CPNu w stronę Byszówki – zapytał czy jest jakieś 

zainteresowanie tym terenem, czy cos się tam dzieje, bo ostatnio 

podejmowaliśmy uchwałę, czy jest możliwość wykonania tam parkingów. 

Poinformował, że LKS Klimontowianka awansowała do IV ligi, wyraził z tego 

powodu zadowolenie i radość. Wskazał, że w klubie jest ponad 100 piłkarzy od 
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przedszkolaków do seniorów, z oddaniem pracują z nimi trenerzy xxxxx xxxxxx, 

xxxxxx xxxxxx, xxxxx xxxxxx, xxxxx xxxxx. Także xxxx xxxxx, xxxx xxxxx, którzy 

trenują nie tylko piłkę nożną, ale i tenis stołowy. O ich sukcesach piszą w prasie 

lokalnej, regionalnej, co dla gminy jest darmową reklamą.  

Pan radny Orłowski wyraził zadowolenie z inwestycji, które zostały już 

zrealizowane i które będą realizowane. Wniósł o udrożnienie w Nawodzicach  

przepustu koło pani xxxxx, który rozwiązałby problem drogi wzdłuż strugi i 

odmulenie przepustu koło pani xxxxx, bo woda przepływa przez drogę na jej 

posesję. Wniósł o poprawienie wyposażenia placu zabaw w Nawodzicach, a w 

przyszłości pomyśleć o Osie 2 zakupie nowego wyposażenia. Wyraził 

zadowolenie z powodu planowanego remontu mostu w Rybnicy. Wniósł o 

pomalowanie barierek na drugim moście w Rybnicy. Środki zabezpieczone są w 

funduszu sołeckim. Wniósł o pomalowanie barierek również na moście w 

Nawodzicach. Ustosunkowując się do wypowiedzi swojego przedmówcy zwrócił 

się z prośbą do pana Wójta o wykonanie boiska treningowego na stadionie w 

Klimontowie dla LKS Klimontowianka. Wyraził zadowolenie z racji awansu LKS 

Klimontowianka do IV ligi.  

Pan radny Lipiec podniósł, że OSA miała być realizowana na placu w Górkach – 

miał być wykonany plac zabaw, ale byli tam projektanci i plac jest za mały na 

realizację projektu. W związku z tym poprosił pana Wójta o podjęcie działań w 

kierunku wykupienia działki od pana xxxxxx celem poszerzenia placu w Górkach 

po byłym składzie buraczanym, tak aby mógł być tam realizowany program OSA 

lub wykupienie innej działki, żeby ta OSA powstała w Górkach. Poprosił pana 

Wójta o telefoniczną interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w Kielcach w 

sprawie wykoszenia poboczy przy drodze wojewódzkiej nr 758. Sprawa realizacji 

kolektorów słonecznych – zwrócił się do pana Wójta o przedstawienie Radzie 

Gminy propozycji dofinansowania z budżetu gminy realizacji tej inwestycji w 

wysokości 5 % – 10 %. Swój wniosek uzasadnił tym, że im więcej mieszkańców 

założy kolektory słoneczne tym większa będzie to korzyść dla ochrony 

środowiska. Dokłada się z budżetu do budowy głównej nitki sieci wodociągowej, 

kanalizacyjnej i też do tego projektu powinno być dofinansowanie ze środków 

budżetu gminy. Wtedy koszt po stronie mieszkańców byłby mniejszy. Poprosił o 

dowiezienie materiału drogowego na drogę do Beradza koło Państwa xxxxx.  

Pani radna Hakamäki zwracając się do pana Wójta powiedziała, że chciałaby 

usłyszeć na temat zamierzeń modernizacyjnych fontanny na rynku w 

Klimontowie, ponieważ jest okres turystyczny i przyjeżdżają turyści. Poprosiła o 

kilka słów pana Wójta na temat inwestycji związanej z rozbudową drogi 
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wojewódzkiej i budową obwodnicy. Zapytała na jakim etapie jest realizacja i czy 

grupa protestująca wzmożyła swoje działania, ponieważ ze swojego punktu 

widzenia w ostatnich dniach widzi nasilenie, wręcz eskalację pojazdów 

przewożących kruszywo. Podniosła, że w tych warunkach wysokich temperatur 

jest to strasznie uciążliwe dla środowiska.  

Pan radny Mucha zabrał głos w sprawie przebudowy drogi powiatowej Goźlice 

– Dziewków – Przybysławice i odniósł się do wypowiedzi pana radnego Rębacza. 

Wyjaśnił, że przy tej drodze Goźlice – Dziewków - Przybysławice znajduje się 

szkoła, przedszkole, kościół, cmentarz, trzy sklepy i apteka. I z tego co słyszał na 

sesjach to priorytetem, było wykonanie chodnika w Olbierzowicach i tu w 

Goźlicach jest podobna sytuacja.  

Pan radny Ciach wyraził zadowolenie z tytułu przebudowy targowicy, a z drugiej 

strony wskazał, że woda nie jest odprowadzona przez ul. Żeromskiego. Kanały są 

zrobione i nie wie kiedy zostanie on uruchomiony.  

Innych interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

Na bieżąco odpowiedzi na zgłoszone interpelacje, wnioski i zapytania udzielił pan 

Wójt Goździewski.  

Pan Wójt Goździewski odpowiedział – Pan radny Rębacz i chodnik przy drodze 

powiatowej. Na pewno będziemy zabiegać o ten chodnik. Zdajemy sobie sprawy, 

że ruch na tej drodze jest olbrzymi. Budowa tych chodników była wielokrotnie 

zgłaszana do powiatu jako roboty wspólne ,zarówno w stronę Jurkowic, jak i w 

Nawodzice, Goźlice. Są to miejscowości gdzie są szkoły, kościoły. Również ta 

droga do Jurkowic wymagałaby chodnika i na pewno będziemy o to zabiegać. Jak 

tylko Starostwo będzie wyrażało zgodę na taką budowę to będziemy realizować. 

W tym roku na pewno pieniędzy na to nie starczy, ale będziemy starać się o te 

kolejne inwestycje w chodniki. Są one bardzo potrzebne. Szkoła w 

Olbierzowicach to na pewno będziemy szukać pieniędzy dla tego budynku. Te 

środki, które teraz składaliśmy na świetlicę środowiskową nie były wystarczające 

do remontu budynku i było szereg elementów, które ten programie obejmie. 

Zdecydowaliśmy się na ten budynek w Klimontowie. Jest to kosztowo mniejszy 

budynek i mniejsze koszty. Planowany jest nabór projektów na takie większe 

budynki, które można by dostosować do potrzeb społecznych. Jeśli chodzi o 

fotowoltanikę – zgadzam się z Państwem jeśli chodzi o to dofinansowanie, bo to 

dofinansowanie jest na takim poziomie a nie innym. Na pewno my jako gmina 

nie mamy możliwości negocjacji kwoty dofinansowania. Zostało ono ustalone 

odgórnie przez Marszałka i albo możemy dostosować, albo zrezygnować. Mamy 
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dwa wyjścia. Jeśli chodzi o nasz udział to możemy to kosztowo przeanalizować 

tylko, że to są bardzo duże pieniądze. Nawet 10 % to jest 600 000 zł. Możemy 

usiąść na komisjach i przedyskutować czy nas stać w tej chwili na takie pieniądze, 

żeby dokładać. Pan radny Bargiel zgłaszał dojazd od ul. Sandomierskiej do 

ośrodka zdrowia. Trzeba sprawdzić jakie tam byłyby koszty przebudowy. Tam 

była zabudowa, myśmy ją rozebrali i praktycznie to jest przygotowane pod 

realizację programu OSA. Cały czas się coś działo, było przygotowywane pod tę 

inwestycję. Jeśli chodzi o dojazd przygotujemy i podyskutujemy czy będziemy 

mieli pieniądze na to. Decyzja należy do Rady. Parkingi przy drodze wojewódzkiej 

– pomysły są różne. Mamy do wykupienia tam 1 ha z drugiej strony targowicy od 

strony CPNu. Pani napisała nam pismo, że chce nam sprzedać tę działkę. Ona 

przebiega praktycznie po całej długości drogi, jest trochę wąska i idealnie 

nadawałaby się na parking od strony CPNu. Kwota jaką nam pani zawarła w 

piśmie jest w takich kwotach jak my wykupujemy grunty. Kwestia jest znalezienia 

pieniędzy w budżecie i wykupu. Na początek można utwardzić niesortem, 

dosypać grysu i parking od tamtej strony zrobić. Ewentualnie nasz grunt co 

posiadamy od strony CPNu. Mamy miesiąc na ogłoszenie o przeznaczeniu do 

dzierżawy nieruchomości w przetargu i ten przetarg ogłosić. Jeśli będą jakieś 

wyniki z otwarcia ofert w przetargu to Radzie zakomunikuję i ustalimy wspólnie 

co dalej z tym będziemy robić. Jest to otwarta kwestia. Jeśli chodzi o prawa 

miejskie – musimy dokończyć konsultacje i dalej procedować. Proszę Państwa 

dzwonił do mnie jeden z posłów i powiadomił mnie, że Klimontów byłby 

wytypowany do tego, żeby te prawa miejskie przywrócić nam do 11 listopada 

2018 r. Są dwie grupy. Pierwsza grupa to te, które mają wszystkie procedury 

praktycznie pokończone i jest druga grupa, w której my jesteśmy – gminy, które 

kończą tę procedurę. Skończymy te konsultacje i postaramy się przygotować 

wniosek. Jest taka nadzieja, że możemy na 11 listopada być miastem. Jest duże 

prawdopodobieństwo. Jeśli chodzi o parkingi, bo pan radny wspomniał tu o 

działce jednej, o działce drugiej, które sąsiadują z targowiskiem od strony ul. 

Sandomierskiej – proszę Państwa myśmy rozmawiali z właścicielami tych działek. 

Na przykład działka po byłej cegielni – właściciel powiedział 200 000 zł netto. 

Dlatego my wykupujemy tę drugą stronę po 35 000 zł, po 45 000 zł. W takich 

pieniądzach się poruszamy. Pomału to wykupujemy. Myślę, że jak powstanie 

obwodnica to te tereny parkingowe i rozwojowe będą i można wtedy założyć 

projekt rozwojowy dla Klimontowa. Jeśli chodzi o budownictwo to widzę w 

gminie jak ludzie składają wnioski i w tej chwili rozbudowa idzie praktycznie we 

wszystkich wioskach. We wszystkich wioskach jest dużo nowych dróg, ludzie się 

budują. Czy tereny pod budownictwo ?. Można jak najbardziej, można się 

zastanowić, ale jak widać osiedle rozbudowuje się w stronę Adamczowic. Ono 
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postępuje własnym torem i myślę, że chyba tamten kierunek jest najbardziej 

prawdopodobny rozbudowy Klimontowa. Widzicie, że Klimontów jest w takiej 

niecce z jednej i z drugiej strony i ciężko się wybudować na tym zboczu 

pęchowskim. Powstaje tam jakaś działalność gospodarcza, ale tam są trudności 

z pozwoleniem dla tego pana w związku z zachowaniem znacznej odległości od 

drogi krajowej. Kilkakrotnie składał już wniosek i on był nieuzgadniany, w końcu 

udało się uzgodnić. Poza tym są to skarpy i ciężko tam byłoby się budować, na tej 

płaszczyźnie to już tak. Na pewno będziemy planować zakup kolejnych działek 

koło CPNu, bo zgłaszają się nam kolejne osoby. Spróbujemy wygospodarować 

pieniądze na wykup kolejnych działek. Można negocjować z Państwem co 

sąsiadują z targowicą, ewentualnie dalej, ale to są duże pieniądze. Jeśli chodzi o 

stadion – złożyliśmy projekt do Ministerstwa na to boisko treningowe dla klubu. 

Tam we wniosku jest ujęta również siłownia gminna i szereg różnych tematów. 

Nie mam teraz tego wniosku przed sobą. Został on złożony, na razie nie mamy 

żadnego odzewu z Ministerstwa. Pan radny Orłowski zgłaszał przepust koło 

Państwa xxxxxx i przepust koło Państwa xxxxxx – byłem tam, obiecywaliśmy im 

udrożnienie przepustów jak w tamtym roku były wykonywane te odcinki dróg. 

Mówiłem, że w tamtym roku nie mogliśmy zrobić, bo nie mieli pieniędzy w 

funduszu. W tym roku mają to obiecane przeze mnie i postaram się to zrobić. 

Jeśli chodzi o plac zabaw to będziemy przygotowywać projekty na kolejne 

Otwarte Strefy Aktywności, będziemy to konsultować jeszcze z radnymi. Most w 

Rybnicy – mamy stan techniczny tych obiektów, bo raz na jakiś okres 

przeprowadzane są badania tych mostów. Sprawdzimy to dokładnie. Od lipca 

zwiększy się nam grupa interwencyjna o kolejne 5 osób i będziemy działać jeśli 

chodzi o takie drobne rzeczy, wycinki, udrażnianie rowów, odkrzaczanie. Pan 

radny Lipiec – będziemy interweniować jeśli chodzi o wykoszenie poboczy przy 

drodze wojewódzkiej. Zobaczymy też ja technicznie będziemy mogli zrobić 

projekt na tę Osę w Górkach. Z tego co jest mi wiadomo jest podzielony ten plac 

na takie drobne, małe działki i musimy przyjrzeć się temu czy będziemy mogli 

zająć działki pod projekt z Osy. Teren jest przygotowany pod zabudowę 

szeregową. Nie wiem czy będziemy mogli włączyć pod jakiś inny temat. 

Sprawdzimy to panie radny. Nikt nie chce tam kupić działek. Nie ma 

zainteresowania tym terenem. Patrzę przekrojowo na całą gminę i szereg 

domów powstaje przeróżnych, a w Górkach nie ma zainteresowania tym placem. 

Jeśli chodzi o fotowoltanikę to już odpowiadałem. Droga w Beradzu do Państwa 

xxxxxx – sprawdzimy tę drogę, jak jest potrzeba to będzie wysypany materiał. 

Pani radna Hakamäki – jeśli chodzi o modernizację fontanny wystąpiliśmy do 

dwóch firm, żeby oszacowali koszt modernizacji tej fontanny. Jeśli tylko 

będziemy mieli wstępne koszty tego to postaramy się zmodernizować tę 
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fontannę jeszcze przed wyborami. Jeśli chodzi o drogę wojewódzką nr 758 – 

decyzja środowiska została przez mnie wydana. Została ona zaskarżona do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Dokumentacja została przekazana do 

Kolegium Odwoławczego. Ci Państwo mieli taką dopuszczoną możliwość złożenia 

odwołania, to jest ich prawo i złożyli te odwołania. Kolegium to rozpatrzy i 

czekamy na to rozstrzygnięcie. Jeśli chodzi o pana radnego Ciacha i 

odprowadzenie wody – proszę Państwa z tą wodą jesteśmy cały czas na etapie 

tego projektu rowu. Gdyby nie to, że powiedzmy tam wszystkie osoby by się 

zgodziły to pewnie te prace by przebiegały. Nie ma tam, zgody jeśli chodzi o 

projekt, o ten rów i w tej chwili te prace projektowe przeciągają się. Jest tam 

sprzeciw kilku osób i w tej chwili utknęło to w Starostwie. Niedługo ta sytuacja 

się nam rozstrzygnie. Dziękuję.  

Pan Przewodniczący Rady podziękował panu Wójtowi za udzielone odpowiedzi. 

Odnośnie przywrócenia praw miejskich dla Klimontowa poinformował, że 15 

czerwca br. otrzymał pismo od dyrektora Biura Poselskiego posła na Sejm RP 

Bogdana Latosińskiego o treści: „W związku z przychodzącymi do nas pytaniami 

w sprawie zaangażowania w przywrócenie praw miejskich miejscowościom ich 

pozbawionym na skutek represji carskich po Powstaniu Styczniowym, w imieniu 

Pana Posła Bogdana Latosińskiego informuję, że obecnie trwają rozmowy Pana 

Posła oraz innych świętokrzyskich parlamentarzystów z przedstawicielami rządu 

w sprawie zmian w prawie mających na celu uregulowanie tej kwestii. Istnieje 

duża szansa na to, że regulacje korzystne dla Państwa miejscowości wejdą w 

życie”.  

 

Do punktu 7 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że wszyscy radni dużo wcześniej otrzymali 

informację o stanie oświaty w gminie. Wszyscy zapoznali się z tym, 

przeanalizowały to także Komisje Rady. Jeśli są jakieś pytania to jest na sesji pani 

kierownik ZEASu, która przygotowała to opracowanie i postara się odpowiedzieć.  

Pytań nie zgłoszono.  

Opinie stałych Komisji Rady:  

Pan radny Gwizdoń, - Komisja Budżetu, Finansów i Majątku Gminy przyjęła 

sprawozdanie o stanie oświaty do wiadomości i nie ma pytań.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego przyjęła 

sprawozdanie do wiadomości.  
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Pan radny Mucha, - Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury zapoznała się 

ze sprawozdaniem i przyjęła bez uwag.  

Pan radny Orłowski – Komisja Rewizyjna również zapoznała się ze 

sprawozdaniem i przyjęła bez uwag.  

Pan Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie o stanie oświaty w gminie pod 

głosowanie. Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Sprawozdanie – informacja o stanie oświaty w gminie zostało przyjęte i jest 

załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 8 porządku obrad sesji 

a).Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za 2017 r. jest załącznikiem 

do niniejszego protokołu.  

b).Pan radny Lipiec, Wiceprzewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr 51/2018 VI 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 9 

kwietnia 2018 roku w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu 

Gminy Klimontów za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostek 

samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 

Uchwała RIO jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

c).Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały i poddał ja pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/379/18 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego samorządowego zakładu budżetowego pod nazwą Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Klimontowie za 2017 r. została 

podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

d).Pan Przewodniczący Rady w kolejności jak niżej odczytywał tytuły uchwał i 

poddawał je pod głosowanie.  

- sprawozdanie finansowe Gminnego Ośrodka Kultury w Klimontowie 

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/380/18 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury pod nazwą Gminny Ośrodek Kultury w 

Klimontowie za 2017 rok została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego 

protokołu.  
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- sprawozdanie finansowe Gminnej Biblioteka Publiczna w Klimontowie za 2017 

rok 

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/381/18 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego instytucji kultury pod nazwą Gminna Bibliotek Publiczna w 

Klimontowie za 2017 rok została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

e).Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje wykonanie 

budżetu gminy za 2017 r. wraz ze sprawozdaniami z wykonania planów 

finansowych jednostek organizacyjnych gminy. 

Pan radny Borycki – Komisja Rolna także pozytywnie opiniuje sprawozdanie z 

wykonania budżetu gminy i jej jednostek. 

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych pozytywnie opiniuje 

sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i jednostek gminy. 

f).Pan radny Orłowski odczytał opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu 

gminy Klimontów za 2017 r. 

Opinia Komisji Rewizyjnej jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

g). Pan radny Orłowski odczytał uchwałę Komisji Rewizyjnej z dnia 29 maja 2018 

r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Klimontów za 

2017 rok. 

Uchwałą Komisji Rewizyjnej jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

h).Pani radna Aly Amer, Wiceprzewodnicząca Rady odczytała uchwałę Nr 

93/2018 VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z 

dnia 7 czerwca 2018 r. w sprawie opinii o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie 

absolutorium. 

Uchwała RIO jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

i).Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

W dyskusji nikt nie wziął udziału. 

j).Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 

głosowanie.  
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Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/382/18 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Klimontów za 2017 rok 

została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

k). Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 

głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/383/18 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Klimontów z 

tytułu wykonania budżetu gminy za 2017 rok została podjęta i jest załącznikiem 

do niniejszego protokołu.  

Pan Przewodniczący Rady pogratulował panu Wójtowi otrzymania 

absolutorium. 

Pan Wójt Goździewski podziękował Radzie Gminy za udzielone absolutorium, za 

cierpliwość, za jednomyślność i pozytywną ocenę pracy. Powiedział, że postara 

się poprzez swoja pracę wszystkich usatysfakcjonować w ostatnim roku swojej 

kadencji.  

 

Do punktu 9 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały, po czym poddał ją 

pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/384/18 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 r. została 

podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 10 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały, po czym poddał ją 

pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/385/18 w sprawie zmian w Wieloletniej /prognozie Finansowej 

Gminy Klimontów na lata 2018 – 2032 została podjęta i jest załącznikiem do 

niniejszego protokołu.  
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Do punktu 11 porządku obrad sesji 

Opinie Komisji Rady: 

Pan radny Gwizdoń – Komisja Budżetowa pozytywnie opiniuje obydwa projekty 

uchwał.  

Pan radny Borycki, - Komisja Rolna pozytywnie opiniuje obydwie uchwały.  

Pan radny Mucha – Komisja Spraw Społecznych przyjęła wniosek radnego, żeby 

50 000 zł dać parafii w Goźlicach i 10 000 zł parafii w Klimontowie.  

Pan radny Orłowski, - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje obydwie te 

uchwały.  

a).Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały przygotowanej z inicjatywy 

uchwałodawczej Wójta Gminy o udzieleniu dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków dla parafii rzymsko – katolickiej w Klimontowie w kwocie 30 000 zł.  

Za: 12, przeciwko: 1, wstrzymało się: 1. 

Uchwała Nr LIII/386/18 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków położonym na obszarze gminy Klimontów została podjęta i jest 

załącznikiem do niniejszego protokołu.  

b). Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł uchwały o udzieleniu parafii w 

Goźlicach dotacji w kwocie 30 000 zł 

Za: 13, przeciwko: 1, głosów wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/387/18 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków położonym na obszarze gminy Klimontów została podjęta i jest 

załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

 

Do punktu 12 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, a następnie poddał 

pod głosowanie.  
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Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/388/18 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Klimontów została podjęta 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 13 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały, a następnie poddał 

pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/389/18 w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy 

Klimontów miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych została 

podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 14 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały, a następnie poddał 

pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/390/18 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca 

okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli  została podjęta i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 15 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że przedmiotem projektu uchwały jest 

udzielenie Powiatowi Sandomierskiemu pomocy finansowej w wysokości 

100 000 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie realizacji zadania pn. 

"Przebudowa drogi powiatowej nr 0796 T Goźlice - Dziewków - Przybysławice".  

Odczytał tytuł projektu uchwały, a następnie poddał pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/391/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Sandomierskiego została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  
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Do punktu 16 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały, a następnie poddał 

pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/392/18 w sprawie wprowadzenia zasad ustalania i 

przekazywania z budżetu Gminy Klimontów dla samorządowego zakładu 

budżetowego środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od 

towarów i usług została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 17 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady podał, że w związku z wejściem w życie nowego 
rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzania 
pracowników samorządowych (tj. Dz. U. z 2018 r., poz. 936) Rada Gminy w 
Klimontowie ustala w drodze uchwały wynagrodzenie Wójta Gminy Klimontów. 
W związku z powyższym dostosowano wysokość wynagrodzenia Wójta Gminy do 
stawek wynagrodzenia wykazanych w załączniku nr 1 w/w rozporządzenia tabela 
1, w ten sposób, że obniżono o kwotę 100 zł wysokość wynagrodzenia 
zasadniczego. W tabeli było do 4700 zł, tu przekraczało o 100 zł, więc 100 zł 
trzeba było ująć. Treść uchwały jest radnym znana.  

Następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Za: 14, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było.  

Uchwała Nr LIII/393/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Klimontów została podjęta i jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  

 

Do punktu 18 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, że chodzi o zmniejszenie w okręgu 
wyborczym obejmującym gminy Klimontów i Samborzec liczby radnych z 5 na 4. 
Poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Za: 13, głosów przeciwnych nie było, wstrzymał się 1 radny.  
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Uchwała Nr LIII/394/18 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady 

Powiatu w Sandomierzu zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Powiatu 

Sandomierskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym w wyborach do Rady 

Powiatu w Sandomierzu została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

 

Do punktu 19 porządku obrad sesji 

Wnioski, zapytania, informacje zgłosili: 

Pan radny Borycki zgłosił do wykonania rozkopaną krzyżówkę Konary – Kolonia 
– Domoradzice na długości 30 – 40 m.  

Pan radny Cukrowski zapytał pana Zastępcę Wójta o sprawę wymiany przepustu 
na drodze powiatowej w Nasławicach.  

Pan Przytuła, Zastępca Wójta odpowiedział, że sprawę zgłoszono do Zarządu 
Dróg Powiatowych i w ciągu tygodnia jak będą wykonywać prace na tym terenie 
to zrobią przepust.  

Pan radny Cukrowski zgłosił jako przypomnienie do wykonania przez grupę 
interwencyjną w przyszłości wycinkę pozostałych drzew przy drogach.  

Pan radny Bargiel zwrócił się z prośbą do pana Wójta i radnego powiatowego o 
monitowanie w powiecie w sprawie wykonania na drodze powiatowej 
Klimontów - Nawodzice drogi rowerowej, chodnika z Klimontowa do zalewu 
Szymanowic, a w perspektywie do Nawodzic. Wniósł o przedłużenie ul. 
Sandomierskiej do gospodarstwa pana xxxxx xxxxx. Powstało tam dużo nowych 
domów i przemieszczanie byłoby dużo bezpieczniejsze.  

Pan Puto, sołtys Ułanowic zgłosił konieczność wykonania rowu od posesji 
Państwa Czajkowskich do rzeki na drodze powiatowej. Zgłosił, że przed 
osuwiskiem w Ułanowicach woda płynąca z góry przepływa przez drogę na most. 
W związku z tym zaproponował wykonanie przepustu na tej drodze, żeby wodę 
odprowadzić do rzeki, żeby nie wpływała na most i dalej w kierunku Państwa 
xxxx. Powiedział, że na osuwisku wspólnie z kolegą na wiosnę wykosili trawę, ale 
ona urosła. W związku z tym zwrócił się z prośbą do radnego powiatowego o 
interwencję w powiecie i wykoszenie tej trawy. Podziękował w imieniu swoim i 
mieszkańców za wszystkie prace jakie zostały wykonane w Ułanowicach i w całej 
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gminie. Podniósł sprawę wysokości inkasa dla sołtysów. Przypomniał, że po 
ostatnich wyborach złożył do Rady podanie o wyrównanie mu wysokości 
wynagrodzenia z tytułu prowadzonego inkasa podatków. Zaznaczył, że wysokość 
wynagrodzenia za inkaso podatków jest różna w różnych miejscowościach z czym 
się zgadza. W podaniu podkreślił, że nie liczył na podkreślenie jego osoby, jakieś 
szczególne uznanie, ale skoro to ma być to proporcjonalne i równe do wszystkich 
sołectw w zależności od wielkości sołectw to poprosił, aby ten problem został 
załatwiony całościowo. Zaznaczył, że nie chodzi tu o jakieś wyróżnianie 
kogokolwiek, ale jeśli nie ma pieniędzy na podwyżki to poprosił przynajmniej o 
wyrównanie tego potencjalnego wynagrodzenia. Wyraził nadzieję, że Rada 
jeszcze w tej kadencji podejmie odpowiednie kroki i ten temat załatwi 
pozytywnie. 

Pan radny Orłowski zwrócił się do pana radnego powiatowego z 
przypomnieniem o położenie nawierzchni asfaltowej na długości ok. 50 m drodze 
powiatowej w kierunku Rybnicy, żeby ją połączyć z drogą gminną. Przypomniał 
panu radnemu o konieczności wykonania poboczy przy drodze powiatowej w 
stronę Żyznowa i poprosił go o monitowanie w powiecie w sprawie budowy w 
przyszłości chodnika.  

Pan radny Ciach jako sołtys Klimontowa zwrócił się do pana radnego 
powiatowego w sprawie wykonania kanału burzowego na ul. Osieckiej w 
Klimontowie, bo minęło 4 lata i kanał nie jest zrobiony. Pisał w tej sprawie do 
powiatu, ale powiat odpowiedział, że w razie zabezpieczenia środków wniosek 
uwzględni. Zapytał kto ma oczyścić chodnik od mostu w Klimontowie przy drodze 
wojewódzkiej, czy sami jako gmina oni czy zgłosić do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich.  

Pan radny Lipiec odnosząc się do wypowiedzi pana sołtysa Puto wyjaśnił, że jako 
radni nie byli mu przeciwni, tylko wyszli z założenia, że jeżeli podnoszą to 
wszystkim a nie jednemu. Jako radni prowadziliśmy różne dyskusje. Jego 
zdaniem jeśli będą środki w budżecie to należy sołtysom przyznać miesięczny 
ryczałt.  

Pani radna Hakamäki powiedziała, że w ubiegłym roku pan radny dzwonił do niej 
telefon i obiecywał, że w styczniu będzie załatwiony temat parkowania po jednej 
stronie na ul Osieckiej i ul. Opatowskiej. Zapytała pana radnego czy coś robił w 
tym kierunku, a jeżeli ktoś przeszkadzał to poprosiła, żeby powiedzieć, bo 
bezpieczeństwo dzieci jest bardzo ważne. Podziękowała za pomalowanie pasów 
przejścia dla pieszych na ul. Opatowskiej. Do rozważenia pozostaje kwestia 
pomalowania pasów trochę dalej.  



str. 25 

 

Innych wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

Pan Wójt Goździewski udzielił odpowiedzi na zgłoszone wnioski i zapytania.  

Powiedział, - Jeśli chodzi o krzyżówkę, rozmawiałem z drogowcem, 
przyszykujemy wstępną kalkulację tego i zlecimy na pewno w najbliższym okresie 
do realizacji. Faktycznie przy tej krzyżówce kawałek nawierzchni trzeba 
wymienić, bo ona wywróciła się do góry. Pan radny Cukrowski i wycinka drzew 
była tam realizowana bodajże w Krobielicach i Nasławicach, była ona zaczęta. 
Musimy uzgodnić w którym miejscu trzeba dokończyć. Będziemy mieli większą 
grupę interwencyjną to na pewno będzie to zrealizowane. Pan radny Bargiel – 
droga rowerowa. Ta droga rowerowa musiałaby przebiegać po drodze 
powiatowej i też będziemy musieli w przyszłości uzgadniać to z powiatem, jeśli 
Państwo będziecie chcieli to realizować. Dopiszemy to do swoich zadań i 
będziemy próbować z powiatem to wykonać. Jeśli chodzi o pana sołtysa Puto – 
rozmawiałem w tej sprawie panie sołtysie z panem dyrektorem Martyniakiem 
jeśli chodzi o rów. Zapoznałem z problemem tego rowu. Faktycznie jak zrobimy 
tam nową nawierzchnię, a woda nie będzie odpływać z tamtej drugiej strony tej 
drogi to po jakim czasie to wiadomo co dzieje się z drogą jak nie ma odwodnienia. 
Zgłaszałem ten problem. Zapytam w tym tygodniu czy w tej sprawie będzie jakaś 
decyzja. Jeśli nie było to uwzględnione w projekcie to budowa nowego rowu to 
w tej chwili trzeba mieć na to pozwolenie wodnoprawne. Jest to skomplikowany 
temat. Nie sądzę, że coś zostanie pieniędzy zostanie, bo w tej chwili ceny robót 
są tak wysokie, że obawiamy się, żeby nawet budowa tego chodnika doszła do 
skutku. Bardzo duże koszty są tych robót inwestycyjnych. Jeśli chodzi o ten 
przepust pod drogą to też w grę wchodzi pozwolenie wodnoprawne i temat jest 
skomplikowany, żeby tak na szybko to zrobić. Jeśli chodzi o sprawę wynagrodzeń 
dla sołtysów – proszę Państwa jest ten rok wyjątkowy jeśli chodzi o te ruchy i 
trzeba się zastanowić czy temat procedować przed wyborami jeszcze, czy też już 
po wyborach. I trzeba się zastanowić nad ryczałtem dla sołtysów naszych. 
Przemyślimy to jeszcze, ale na pewno bierzemy to pod uwagę. Jeszcze proszę 
Państwa mam jedną sprawę, bo chciałem pewne rzeczy sprostować. Mam pismo 
od jednego z radnych. Na którejś sesji wypowiedziałem się w sprawie zamknięcia 
Szkoły Branżowej. Nie mówiłem tam nazwiskami. Przytoczyłem słowa, które były 
w gazecie „Echo Dnia” z 16 lutego i „Echo Dnia” z 14 lutego dotyczące likwidacji 
Szkoły Branżowej w Klimontowie. Czerpiąc informacje z gazet wyraziłem się, tak 
jak pisze w tej gazecie, że radni jednogłośnie podjęli uchwałę. Okazało się, że 
rzeczywistość jest trochę inna. W związku z tym chcę sportować tę wiadomość, 
że likwidacja szkoły nie była jednogłośna, że dwóch radnych nie głosowało za tą 
likwidacją. Swoją wypowiedź opierałem, tak jak powiedziałem, na informacji 
prasowej. Mogę tylko wyrazić ubolewanie, że tak poczytna gazeta jak „Echo 
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Dnia” zamieszcza nie do końca sprawdzone informacje. Chcę powiedzieć jeszcze 
raz, że nie wszyscy radni głosowali za likwidacją – dwóch nie głosowało. Nie 
mówiłem wtedy nazwiskami, mówiłem ogólnie i to prostuję. Dziękuję.  

Pan Galata, radny powiatowy udzielił odpowiedzi na zgłoszone zapytania. 
Odnosząc się do zapytania pana radnego Rębacza powiedział, że w sprawie drogi 
powiatowej i chodnika w stronę Jurkowic były czynione wiele razy zabiegi. Z 
chodnikami do tej pory było tak, że Starosta nie chciał robić, ale powoli dał się 
przekonać. Zobaczył jak wykonanie chodnika na drodze w Olbierzowicach 
zwiększyło bezpieczeństwo. Powiedział, że na dzień dzisiejszy powiat będzie 
dalej dbać o bezpieczeństwo i chodniki będą robione, tylko, że jak wybudowane 
będą chodniki na drodze powiatowej to co dalej ?. Dalej jest droga wojewódzka 
w stronę Klimontowa i ten ruch tam też jest. Nie ma tam chodników. Nie da się 
tego ukryć chyba, że będzie wybudowana obwodnica. Odnosząc się do zapytania 
pani Haliny powiedział, że zmiana organizacji ruchu będzie w Klimontowie na ul. 
Osieckiej . Jest informacja o tym na stronie internetowej Urzędu Gminy. Będzie 
wstawiony znak zakaz zatrzymywania się, pasy są pomalowane. Jeśli chodzi o 
parkowanie po prawej stronie od ul. Żeromskiego, to pan radny Ciach może 
potwierdzić, że nie wszyscy byli zadowoleni z tego. Zmniejszy to na pewno liczbę 
miejsc parkingowych. Powiedział, że myślał o parkowaniu przynajmniej na 1/3 
na chodniku, żeby tym mieszkańcom, którzy tam mieszkają nie utrudniać. 
Odnosząc się do zapytania pana radnego Ciacha o studzienki kanalizacyjne na ul. 
Osieckiej przypomniał, że rozmawiał pan Ciach z kierownikiem xxxxxx w tej 
sprawie i wie kto jest właścicielem studzienek. Powiat nie jest właścicielem, ale 
będzie to zrobione, bo wiadomo, że inwestycje powiat wspólnie robi z gminą. W 
sprawie kanału burzowego powiedział, że w tej sprawie pisze już co roku od 2010 
r. od kiedy został radnym powiatowym. Cały czas o tym wspomina, nadal sprawę 
będzie monitować i zobaczymy czy coś się da zrobić. Przepust w Nasławicach – 
rozmawiał z sołtysem, tam jest przepust, tylko bardzo mały.  Spróbujemy go 
oczyścić. Jeśli chodzi o czyszczenie rowów to teraz powiat czyści rowy w 
Szymanowicach - Nawodzicach. Kierownik zobaczy jak to można technicznie 
zrobić. Odnośnie pytań pana radnego Orłowskiego – pobocza będą robione na 
jesieni. Będą robione nakrapianką, bo tak obiecał kierownik, a na razie 
oczyszczone zostaną rowy, o których pan radny wspomniał i zobaczymy czy zda 
egzamin nakropienie tych poboczy. Jeśli nie zda to droga będzie wymagać 
przebudowy. Widać, że już niszczy się ten asfalt. Odnosząc się do pytania sołtysa 
Puto powiedział, że jest to do zrobienia. Odnosząc się do sprawy prowizji dla 
sołtysów z tytułu inkasa podatków to prosta odpowiedź – stała pensja dla 
sołtysów i nie będzie tych problemów.  
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Pan Przewodniczący Rady zapytał czy wszyscy radni są zadowoleni z odpowiedzi 
udzielonych przez pana Wójta i pana radnego powiatowego.  

Pan sołtys Puto wyjaśnił, że jeśli mówił o osuwisku to nie chodziło mu o przepust 
pod jezdnią tylko o czy ze względów technicznych jakoby to było możliwe do 
wykonania, żeby tę wodę skierować odpowiednio czy poprzez położenie kratki, 
czy zrobienia garbu na asfalcie. To osoba kompetentna musi się w tym względzie 
wypowiedzieć.  

Pan Przewodniczący Rady powiedział, że jego zdaniem tej wody tam dużo nie 
płynie. Ona jest kierowana w las. 

Pani xxxxxxx powiedziała, że uzyskała częściową informację od pana Wójta o 
programie odnawialnych źródeł energii. Może będzie jeszcze dodatkowy nabór 
to wiadomo, że zmniejszy się kwota dotacji dla każdego kto będzie chciał 
skorzystać z tej fotowoltaniki. Powiedziała, że jeśli nawet dofinansowanie będzie 
wynosiło 50 % kosztów to uważa, że to będzie bardzo dobra kwota, ponieważ 
przy większej liczbie chętnych mogą obniżyć kwotę potrzebną do wykonywania 
tego. Osobiście uważa, że jak 50 % dofinansowania będzie to będzie bardzo 
dobrze. Powiedział, żeby z tego nie rezygnować, ponieważ sytuacja może się już 
nie powtórzyć nigdy. Złapaliśmy sprawę, pan Wójt zadbał o to, żeby to zostało 
spełnione i promujmy to i działajmy w tym temacie. Podziękowała pani Hakamäki 
za zaangażowanie w sprawie budowy obwodnicy dla Klimontowa. Naciska, 
przyciska, interesuje się i to jest taka pomoc. Przypomniała, że 16 kwietnia br. o 
godz. 13-tej w Gminnym Ośrodku Kultury w Klimontowie odbyła się rozprawa 
administracyjna z udziałem inwestora – Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Kielcach oraz wykonawcy koncepcji Biuro Opracowywania 
Program Projektów Inżynierii Komunikacyjnych Lispus z Chełma. Powiedziała, że 
uczestniczyła w tej rozprawie. Podana była piękna informacja o pracach nad 
przebiegiem obwodnicy, o wszystkich detalach. Powiedziała, że uważa, że jest to 
bardzo dobra koncepcja. Widziała, że osoby, które były zainteresowane 
szczególnie czyli grupa protestująca to może tak lekko byli już zdecydowani i 
powiedzą tak obwodnicy. Okazało się z informacji podanej dzisiaj przez pana 
Wójta, że jeszcze jest napisane odwołanie. Zapytała dokąd i w jakim celu. Jeśli 
chodzi o sama obwodnicę – Polska przystąpiła do Unii Europejskiej w 2004 r. 
Zapytała dlaczego nie chciano podjąć się budowy tej obwodnicy, przecież plany, 
pomysły powinny być dużo wcześniej i dzisiaj pan Wójt miałby święty spokój, 
zajmowałby się innymi rzeczami. Społeczeństwo również miałoby święty spokój. 
Powiedziała, że po to został stworzony program o nazwie „Zaprojektuj i 
wykonaj”. Cała rzecz opiera się na tym, że jeżeli grupa protestująca pisze o 
zastrzeżeniach do warunków środowiskowych to przepisy wyraźnie mówią, że 
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tam gdzie ma być inwestycja a jest obszar ochrony środowiska to inwestycja 
będzie wykonana. Inwestor się dostosuje do wszelkich warunków, które są 
wymagane dla tej inwestycji na danym obszarze. Jeżeli te warunki będą tak 
spełnione jak tutaj widzieliśmy gdzie przedstawiana jest propozycja to nie widzi 
naprawdę żadnych przeszkód. Powiedziała, że grupa protestująca ma prawo 
pisać, tylko że jakiś sens i logikę w tym też trzeba mieć. Oceniając działania pana 
Wójta o tych działaniach, które prowadzi, które będzie prowadzić, o tych, które 
zakończył i wykonał powiedziała, że lepszego Wójta w gminie nie będzie. 
Stwierdziła, że my już mamy Wójta i niepotrzebny nam jest inny Wójt. Mamy 
świetny zespół Państwa radnych. Odnosząc się do frekwencji na rozprawie 
administracyjnej powiedziała, że rozmawia z ludźmi i pyta ich dlaczego nie 
przychodzą. Uzyskuje odpowiedź – zagłosowaliśmy na pana Wójta, oddaliśmy 
mu mandat zaufania, wiemy, że nie działa na niekorzyść społeczeństwa i dlatego 
ufamy, że podejmuje za nas słuszne decyzje. Społeczeństwo po to wybrało 
swoich przedstawicieli, dało mandat zaufania i uważają, że dla dobra 
społeczeństwa pan Wójt działa.  

 

Do punktu 20 porządku obrad sesji 

Punt ten został zrealizowany łącznie z punktem 19 porządku obrad sesji. 

 

Do punktu 21 porządku obrad sesji 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zrealizowała porządek obrad sesji, 

podziękował wszystkim za udział i ogłosił zamknięcie sesji.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała:      Przewodniczył: 

Irena Lipiec       Czesław Fijałkowski 


